
 

 

 

 

 

 

Αθήνα, 11 Νοεμβρίου 2021 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων 

 

Θέμα: «Aνάπηροι στο έλεος του Θεού εν μέσω πανδημίας, 

χωρίς παροχές απολύτου αναπηρίας,  τις οποίες δικαιούνται» 

 

Το τελευταίο διάστημα υπάρχει σωρεία καταγγελιών από άτομα με αναπηρία, 

που αναδεικνύουν τραγικά προβλήματα στη λειτουργία του Εθνικού Φορέα 

Κοινωνικής Ασφάλισης, τα οποία σχετίζονται με την έκδοση των παροχών 

απολύτου αναπηρίας. Πρόβλημα υπάρχει με τις δυσλειτουργίες του 

ηλεκτρονικού συστήματος στον Εθνικό Φορέα Κοινωνικής Ασφάλισης (ΕΦΚΑ) 

και τη σύνδεσή του με τα περιφερειακά υποκαταστήματα. Πρόβλημα που έχει 

δημιουργηθεί κυρίως στις παροχές αναπηρίας σε άμεσα ασφαλισμένους, που 

επιχειρούν να πάρουν πρώτη φορά πιστοποίηση αναπηρίας. 

Ειδικότερα,  σε δικαιούχους που έχουν κριθεί από τις Υγειονομικές Επιτροπές 

δεν κοινοποιείται ηλεκτρονικά από τα περιφερειακά υποκαταστήματα του 

φορέα στη κεντρική Διεύθυνση του ΕΦΚΑ η γνωμοδότηση των υγειονομικών 

επιτροπών που οφείλει να εισαχθεί στον ηλεκτρονικό φάκελο του αναπήρου, 

με αποτέλεσμα να μην εγκρίνεται η δικαιούμενη παροχή και οι ανάπηροι να 

παραμένουν ακάλυπτοι, άγνωστο μέχρι πότε. 

Σε αρκετές περιπτώσεις η «πολυπόθητη» έγκριση της παροχής απολύτου 

αναπηρίας περιορίζεται στην καταβολή μόνο της πρώτης δόσης στους 

δικαιούχους και όχι των συνολικών παροχών από την ημερομηνία κατάθεσης 

της αίτησης, όπως ο Νόμος ορίζει. Αποτέλεσμα αυτών των καθυστερήσεων, 

είναι η ανατροπή του προγραμματισμού ιατρικών πράξεων, στην ήδη 
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επιβαρυμένη υγεία των δικαιούχων αναπήρων, που αναμένουν αυτή τη βοήθεια 

από την πολιτεία, ως ανάσα ανακούφισης στον καθημερινό Γολγοθά που 

βιώνουν.     

Επειδή, οι ανάπηροι αποτελούν εξ ορισμού τις πιο ευάλωτες κοινωνικές 

ομάδες που χρήζουν άμεσης βοήθειας από την πολιτεία, 

Επειδή, για πολλούς, κυρίως, υπερήλικες δικαιούχους οι παροχές αυτές 

αποτελούν σημαντική βοήθεια αξιοπρεπούς διαβίωσης, 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός:  

Ποια μέτρα προτίθεται να πάρει η Κυβέρνηση, πρώτον, για την άμεση 

διεκπεραίωση των παροχών απολύτου αναπηρίας σε άμεσα 

ασφαλισμένους που έχουν συσσωρευτεί στον ΕΦΚA; Δεύτερον, για την 

αποκατάσταση στα προβλήματα του ηλεκτρονικού συστήματος του 

ΕΦΚΑ για την εξολοκλήρου και όχι μερικώς απόδοση των παροχών 

απολύτου αναπηρίας, ώστε οι προβλεπόμενες διαδικασίες να γίνονται 

απρόσκοπτα στους καθορισμένους χρόνους;  

 

Ο Ερωτών Βουλευτής 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

 

 




